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藜中黄酮类的化学成分

刘松艳  1,2
, 张沐新 1, 吴月红 3, 杨晓虹 1

1. 吉林大学 药学院, 长春 130021； 2. 吉林大学 化学学院, 长春 130012；3. 吉林师范大学 博达学院化学

系, 吉林 四平 136000

摘要： 

采用正、 反相硅胶和葡聚糖凝胶柱色谱技术对藜（Chenopodium album L.）的黄酮类化学成分进行分离和

纯化, 得到4个黄酮类化合物, 分别 

为槲皮素3-O-芸香糖苷(1)、 芹菜素6,8-二-C-β-D-葡萄糖苷(2)、 槲皮素3-O-［α-L-鼠李糖（1→4）-α-L-鼠李

糖（1→6）-β-D-葡萄糖］(3)、 异鼠李素3-O-［α-L-鼠李糖（1→4）-α-L-鼠李糖（1→6）-β-D-葡萄糖］(4). 其
中化合物2、3、4为首次从该属植物中分离得到. 

关键词： 藜； 化学成分； 黄酮类化合物   

Chemical Constituents of Flavonoids in  Chenopodium album  L.

LIU Song yan  1,2 , ZHANG Mu xin 1, WU Yue hong 3, YANG Xiao hong 1 

1. College of Pharmacy, Jilin University, Changchun 130021, China;2. College of Chemistry, Jilin 
University, Changchun 130012, China;
3. Department of Chemistry, College of Boda, Jilin Normal University, Siping 136000, Jilin Province, 
China 

Abstract: 

Active constituents in Chenopodium album L.were studied by means of various chromatographic 
techniques, and four known flavonoids 
were isolated from Chenopodium album L. Their structures were elucidated as quercetin 3-O-
rutinoside(1), apigenin -6,8-di-C-β-D-glucopyranoside(2), quercetin -3-O-［α-L-rhamnopyranosyl-（1→
4）-α-L-rhamnopyranosyl（1→6）-β-D-glucopyranoside］(3), and isorhamnetin 3-O-［α-L-
rhamnopyranosyl（1→4）-α-L-rhamnopyranosyl（1→6）-β-D-glucopyranoside］(4). Compound 2,3 and 

4 were isolated from Chenopodium for the first time.
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